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  PROTOKÓŁ Nr 8 /2011 

ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej , 

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej , 

Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 27 września 2011 roku. 
  

Posiedzenie odbyło się w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, 
ul. Mickiewicza 46, w godz. 12.25 – 14.20. 

W posiedzeniu wzięli udział członkowie: 

• Komisji Rewizyjnej  

- OLSZEWSKI STANISŁAW – Przewodniczący  

- NIKOŁAJUK MIKOŁAJ – członek Komisji 

- PAC BARBARA – członek Komisji 

• Komisji Bud żetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- WYSZKOWSKI ANATOLI – Przewodniczący 

- BOROWSKI ANDRZEJ – członek Komisji 

- ŁOZOWIK PAWEŁ – członek Komisji 

- PAWLUCZUK JAN – członek Komisji 

- TYNIEWICKI ANDRZEJ – członek Komisji 

• Komisji O światy i Spraw Społecznych 

- CHILKIEWICZ JERZY – Przewodniczący 

- CAR MIKOŁAJ – członek Komisji 

- KORSZAK MARIUSZ – członek Komisji 

- MATEUSZUK MIECZYSŁAW – członek Komisji 

- SIEMIENIUK SŁAWOMIR – członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu wzięli udział: 

1. RAISA RAJECKA – Wójt Gminy 

2. ANATOL FILIPIUK – Zastępca Wójta Gminy 

3. NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy 

4. WALENTY GAŁUSZEWSKI – Przewodniczący Rady Gminy 
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5. JERZY ŻMIEŃKO – Dyrektor Zespołu Szkół w Augustowie. 

6. JAN ANTKOWICZ – pracownik Zespołu Szkół w Augustowie 

7. JERZY NIESTIERUK – pracownik Zespołu Szkół w Augustowie 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Posiedzenie otworzył i poprowadził WALENTY GAŁUSZEWSKI – 
Przewodniczący Rady Gminy. Powitał wszystkich radnych, Wójta Gminy oraz 
pozostałych obecnych, odczytał następujący porządek posiedzenia: 

1. Zaopiniowanie materiałów na X Sesję Rady Gminy zwołaną na dzień 
30 września 2011 roku, tj.: 

a) Zaopiniowanie  projektu uchwały w sprawie rozpoznania skargi na działalność 
Dyrektora Zespołu Szkół w Augustowie; 

b) Informacja  o realizacji zadań oświatowych w Gminie bielsk Podlaski w roku 
szkolnym 2010/2011, wynikach sprawdzianu, egzaminów zewnętrznych oraz 
przygotowaniu szkół do roku szkolnego 2011/2012. 

c) Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2011 r., o 
kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu 
wykonania planu finansowego gminnej instytucji kultury za I półrocze 2011 r. 

d) Zaopiniowanie projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 
rok; 

e) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLV.236/10 
Rady Gminy Bielsk Podlaski z dnia 29 października 2010 r. w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

f) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przyjęcie 
darowizny nieruchomości od Agencji Nieruchomości Rolnych na rzecz Gminy 
Bielsk Podlaski; 

g) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na kupno 
nieruchomości na rzecz Gminy Bielsk Podlaski. 

h) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr IX/52/2011 z 
dnia 31 sierpnia 2011 r. w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Bielsk 
Podlaski. 

i) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Bielskiemu.    
2. Sprawy bieżące. 

 
Do pkt 1a)   

 Wniosek Przewodniczącego Rady Gminy o rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie rozpoznania skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół w Augustowie, 
stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. WALENTY GAŁUSZEWSKI wyjaśnił, że 
zgodnie z obowiązującymi przepisami skargę złożoną na kierownika jednostki 
organizacyjnej Gminy, w tym przypadku na dyrektora szkoły rozpatruje Rada Gminy. 
Przewodniczący zapoznał radnych z całą korespondencją, jaka wpłynęła dotychczas 
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w tej sprawie (m.in. treść zawiadomienia złożonego przez woźnych szkoły oraz 
pisemne wyjaśnienia dyrektora szkoły). Dodał, że w dniu 21 września 2011 r. 
wpłynęły od skarżących do Przewodniczącego Rady Gminy kolejne pisma. Obie 
strony zostały zaproszone na posiedzenie komisji w celu przedstawienia swoich 
stanowisk. Jako pierwszy wyjaśnienia złożył Dyrektor Zespołu Szkół w Augustowie 
– JERZY ŻMIEŃKO. Na początek wyjaśnił, dlaczego dokonał przesunięcia jednego 
z woźnych na stanowisko sprzątaczki (odczytał notatkę służbową sporządzoną w tej 
sprawie).  Zamiarem Dyrektora było, aby woźni wykonywali drobne prace na terenie 
szkoły i w obejściu, żeby nie zatrudniać firm zewnętrznych. Woźni nie radzili sobie 
jednak ze wszystkimi zleconymi pracami. Poinformował, że konflikt ze skarżącymi 
zaczął się od momentu, kiedy zostały rozwiązane umowy o pracę z pracownikami 
kuchni w związku ze stwierdzonymi nadużyciami. Opisał tę sytuację. Przedstawił 
szczegóły dotyczące ocieplenia wełną mineralną stropu w szkole podstawowej. 
Potrzeba ocieplenia wynikła po remoncie tego skrzydła budynku (nowe tynki, 
instalacja c.o.), kiedy to na suficie pojawił się grzyb. Dyrektor polecił pracownikom 
zmierzyć, ile wełny trzeba będzie przeznaczyć na ocieplenie. Sam również wszedł na 
strych, gdzie okazało się, że po remoncie leżała jeszcze w stertach stara zdjęta 
dachówka oraz stara wełna, którą postanowił również wykorzystać do ocieplenia 
stropu łącznie z tą, którą polecił zakupić. Decyzja ta została uzgodniona z Radą 
Rodziców. Dachówkę równomiernie rozłożono na stropie, a na nią położono wełnę w 
dwóch warstwach. Po zabezpieczeniu miejsc, gdzie przeciekała woda, nikt na strych 
nie wchodził. Wykonane ocieplenie stropu rozwiązało problem zawilgocenia. Po 
zgłoszeniu podejrzenia kradzieży Dyrektor polecił przeliczyć wełnę  rozłożoną oraz 
pozostałą nie zużytą. Woźni odmówili wykonania polecenia, więc kierownik 
gospodarczy zrobił to osobiście. Sporządzonej przez niego notatki skarżący  nie 
chcieli podpisać. Dodatkowo odnaleziono fakturę potwierdzającą zakup wełny. Nic 
nie brakowało. Wełny było nawet więcej.  Jerzy Żmieńko ponownie wyjaśnił  
powody zmiany stanowiska dla jednego z woźnych. Jerzy Niestieruk został 
przeniesiony na stanowisko sprzątaczki, bowiem w sytuacji, gdy woźni odmawiają 
wykonania prostych prac i trzeba je zlecać firmom z zewnątrz – zatrudnienie w tej 
sytuacji dwóch woźnych jest bezzasadne. Dyrektor omówił sprawozdanie z prac 
wykonanych w szkole podczas ostatnich wakacji. Przedstawił też sytuację związaną z 
potrzebą przełożenia kostki i podniesienia jej o 2 cm, żeby nie zaciekała woda 
(opaska wokół budynku gimnazjum  ok. 40 m2). Woźni odmówili wykonania tych 
prac, z uwagi na ból kolan. Dyrektor nadmienił, że wcześniej takie prace 
wykonywali. W związku z tymi okolicznościami Pan Niestieruk został skierowany na 
badania lekarskie wstępne, które są niezbędne przy zmianie stanowiska pracy, a Pan 
Antkowicz został skierowany na badania kontrolne, ponieważ zgłosił, że bolą go 
kolana. Lekarz nie stwierdził przeciwwskazań do wykonywania pracy. Jerzy 
Żmieńko podał inne przykłady kierowania pracowników na badania, np. kiedy woźni 
zgłaszali, że nie mogą pracować na wysokości. Zabronił też używania spawarki, bo 
nie mieli stosownych uprawnień. Dyrektor Jerzy Żmieńko ustosunkował się również 
do innych zarzutów podniesionych w pismach skarżących.  Poinformował, że nie brał 
blachy z daszku szkoły, której nie dało się wymienić, bo firmy do których się zwracał 
twierdziły, że nie znajdą identycznej blachy. W tej sytuacji zrobiony został nowy 
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daszek za kwotę ubezpieczenia. Stara blacha została uprzątnięta. Dyrektor wyjaśnił 
swoją decyzję w sprawie ławek szkolnych. Ponieważ zakup nowych ławek o 
regulowanej wysokości był kosztowny, Dyrektor postanowił, że zamiast kupować 
nowe, można tańszym kosztem wymienić jedynie stare blaty, które można przykręcić 
do starych jeszcze nie zniszczonych stelaży.  Zamówiono estetyczne kolorowe blaty, 
ale woźni “ociągali się” z ich wymianą.  Po wykonaniu prac poleciłem sprzątnięcie 
starych blatów. Tradycją w szkole jest, że woźni mogą takie rzeczy, jeśli nie nadają 
się do użytku, zabierać do spalenia. Jako przykład podał stare zniszczone ławki  z 
podwórka szkoły oraz sprzątnięcie zgniłego drzewa w ramach przygotowania placu 
pod nowy plac zabaw. Odnosząc się do zarzutów dotyczących korzystania przez 
Jerzego Żmieńko ze sprzętu szkolnego oraz wykorzystywania woźnych do prac 
domowych w czasie godzin pracy, Dyrektor poinformował, że znając umiejętności 
oraz podejście woźnych do pracy nie chciałby, żeby wykonywali u niego w domu 
jakiekolwiek prace. Sam potrafi układać glazurę, terakotę, zrobić stolarkę. W 
związku z tym posiada dużo własnego sprzętu, który czasami przynosi do 
wykorzystania do prac szkolnych. Woźni nie zawsze potrafią narzędzia obsłużyć, 
jako przykład podał fakt obcinania przez woźnych gwoździ piłą do drzewa. Przyznał, 
że pożyczał starą (z 1995 r.) wiertarkę udarową, ale zepsuła się. Ponadto 
poinformował, że wielokrotnie przynosił do wykorzystania w szkole inny własny 
sprzęt, który w domu był zbędny, a mógł przydać się w szkole, m.in. komputer, 
akordeon. Pan Dyrektor podał też kilka przykładów niewłaściwego podejścia do 
pracy przez skarżących, m.in. przy odśnieżaniu śniegu w styczniu 2011 r. - odczytał 
sporządzoną w tej sprawie notatkę służbową. Dodał, że w związku z odejściem 
Zastępcy Dyrektora szkoły – Mirosława Wakulewskiego, powierzył jednej z 
pracownic szkoły -  Pani Helenie Antkowicz – żonie jednego ze skarżących 
wykonywanie dodatkowych czynności (za dodatkowym wynagrodzeniem) 
polegających m.in. na nadzorowaniu pracy woźnych. Pracownica zrezygnowała z 
powodów osobistych – mąż składał na nią skargi, twierdząc, że nie zna się na tej 
pracy. Odczytał notatką służbową ze spotkania z Panią Antkowicz.  

 Po wypowiedzi Dyrektora radni (Barbara Pac, Andrzej Borowski, Walenty 
Gałuszewski, Jerzy Chilkiewicz) zgłaszali pytania, które dotyczyły m.in. okresu stażu 
pracy woźnych, inwentaryzacji w szkole oraz czy zmiana stanowiska pracy wiąże się 
ze zmianą wynagrodzenia. Na wszystkie pytania wyczerpujących odpowiedzi udzielił 
Dyrektor Jerzy Żmieńko. Podczas szczegółowego omawiania sprawozdania z pracy 
w okresie wakacyjnym zwrócił uwagę m.in. na niewielką wydajność pracy woźnych 
przy koszeniu trawy. 

 Wójt Gminy RAISA RAJECKA  nawiązała do początku konfliktu w 2010 r. 
Była przeprowadzona rozmowa z pracownikami i podjęte ustalenia. Zapisali się do 
Związku Nauczycielstwa Polskiego. Podkreśliła, że kiedyś był mniejszy zakres 
obowiązków  i mniej pracy, teraz jednak zadań przybywa, a obowiązkiem dyrektora 
jest właściwe zorganizowanie tej pracy. W kwestiach związanych z kodeksem pracy 
ani Wójt, ani Rada Gminy nie mają prawa ingerować w decyzje Dyrektora jako 
pracodawcy. Było to przekazywane woźnym. Pracodawca wie, co zrobić zgodnie z 
Kodeksem Pracy. W przypadku przeniesienia na stanowisko sprzątaczki nie miał 
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prawa zmniejszyć wynagrodzenia i tak też uczynił zgodnie z prawem. 

Jerzy Żmieńko dodał, że dba o szkołę, zawsze robi obchód wokół szkoły, 
nieraz przyjeżdża pod szkołę w porze wieczornej sprawdzić, czy nie kręcą się tam 
chuligani. Poinformował, że w szkole była również kontrola Państwowej Inspekcji 
Pracy.  

Radny Mikołaj Car potwierdził, że pracując w szkole trzeba mieć szerokie 
kwalifikacje, jeśli pracownik nie nadaje się do pracy i nie chce się uczyć to należy go 
wymienić.  Przypomniał, że jak pracował z panem Dyrektorem w Knorydach, to 
wszystko musiał robić. 

 Przewodniczący Rady Gminy Walenty Gałuszewski podziękował Jerzemu 
Żmieńko za przedstawienie swojego stanowiska, a następnie poprosił na salę 
pracowników ZS w Augustowie Panów Niestieruka i Antkowicza. Walenty 
Gałuszewski wyjaśnił obu Panom, co w sprawie ich skargi dotychczas zostało 
zrobione. Dodał, że w związku z tym, że dodatkowo w dniu 21 września br. wpłynęły 
nowe pisma dotyczące tej sprawy radni muszą po zapoznaniu się ze wszystkimi 
okolicznościami wypracować stanowisko. Zwrócił się do skarżących o 
przedstawienie swojego stanowiska w omawianej sprawie. Jerzy Niestieruk opisał 
przebieg zdarzeń po zgłoszeniu do Dyrektora faktu zniknięcia części wełny ze 
strychu (polecenie przeliczenia wełny, odmowa wykonania polecenia, przeliczenie 
wełny przez kierownika gospodarczego, sporządzenie notatki oraz odmowa podpisu 
notatki przez skarżących). Podkreślił, że jest dużo obowiązków, a wskazany przez 
Dyrektora drugi woźny zajmuje się obsługą monitoringu i nie wykonuje innych prac. 
Jerzy Niestieruk stwierdził, że w związku z tym, że w tym roku szkoła nie 
przygotowuje obiadów dla Szkoły Podstawowej w Łubinie Kościelnym, ktoś z 
pracowników kuchni mógł być przeniesiony na stanowisko sprzątaczki. Dodał, że 
teren szkoły objemuje około 1 hektara. Jest to ogromny plac do wykoszenia trawy. 
Jan Antkowicz dodał, że dyrektor zlecił mu przełożenie przy szkole  kostki brukowej, 
co jego zdaniem było bezzasadne. Na potwierdzenie tego pokazał radnym zdjęcia. Na 
pytanie Pani Wójt, jaki był cel przełożenia kostki - Jan Antkowicz nie umiał 
odpowiedzieć. W związku z tym radny Paweł Łozowik wyjaśnił, że należało to 
zrobić, bo kostka zapadała się, a woda zalewała fundament szkoły. W swoich 
wypowiedziach skarżący powtórzyli zarzuty skierowane pod adresem Dyrektora 
przedstawione w dotychczasowej korespondencji. Jerzy Niestieruk powiedział, że w 
2010 r. zapisał się do Związku Nauczycielstwa Polskiego i tam zaobserwowane 
nieprawidłowości zostały zgłoszone. Na pytanie Pani Wójt, dlaczego nie zgłosili tego 
organom ścigania, Jerzy Niestieruk powiedział, że nie wie dlaczego tego nie zrobił. 
Na pytanie Przewodniczącego Rady Gminy Walentego Gałuszewskiego o zakres 
wykonywanych prac zleconych przez Dyrektora poza szkołą, Jerzy Niestieruk 
poinformował, że były to prace wykonywane na wsi przy koszeniu trawy, obijaniu 
szczytu, murowaniu grilla. Radna Barbara Pac, zapytała, czy są świadkowie, którzy 
by to potwierdzili, bo są rozbieżności. Skarżący nie wskazali świadków. Radny 
Andrzej Borowski zapytał, czy prawdą jest, że pracownicy odmawiali wykonywania 
pracy zasłaniając się brakiem kwalifikacji. Obaj Panowie stwierdzili, że nie było 
takiej sytuacji. Radny zaapelował o zgodę, że można było normalnie dalej pracować. 



 6 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy skarżący wyobrażają sobie dalszą w 
spółpracę z Dyrektorem Jerzym Żmieńko ?  Panowie Niestieruk i Antkowicz zgodnie 
stwierdzili, że nie widzą szans na dalszą współpracę. Radny Stanisław Olszewski 
zwrócił uwagę, że jednak woźni odmawiali wykonywania poleceń. Jan Antkowicz 
przyznał, że odmówił układania terakoty, bo miał wodę w kolanach, a jako woźny nie 
musiał tego robić. Radny Andrzej Tyniewicki zapytał, ile czasu zajmuje koszenie 
trawy ? Jerzy Niestieruk poinformował, że jak koszą obaj, to prace te trwają 4 – 5 
dni. Jan Antkowicz dodał, że muszą kosić ostrożnie, bo w przerwach między lekcjami 
chodzą dzieci. 

 Przewodniczący Rady Walenty Gałuszewski stwierdził, że po wysłuchaniu obu 
stron należy zrobić podsumowanie. Projekt uchwały w sprawie rozpoznania skargi 
został doręczony radnym razem z zawiadomieniem o terminie i porządku sesji. 
Ponieważ w dniu 21 września Jan Antkowicz i Jerzy Niestieruk złożyli kolejne pisma 
wskazujące na nowe zarzuty i okoliczności, Rada nie zdąży załatwić tematu na 
najbliższej sesji, w związku z tym zaproponował w obecności skarżących przełożenie 
tematu na kolejną październikową sesję. Przewodniczący podziękował Panom 
Niestierukowi i Antkowiczowi za wyjaśnienia. Obaj Panowie opuścili salę. 

 Podsumowując wyjaśnienia złożone przez Jerzego Żmieńko oraz Jerzego 
Niestieruka i Jana Antkowicza stwierdził, że większość zarzutów dotyczy spraw 
pracowniczych, relacji między pracodawcą i pracownikiem. Spory w tym zakresie 
rozstrzyga Sąd Pracy, a nie Rada Gminy. Rada powinna stwierdzić zasadność skargi, 
bądź ją oddalić, a w tej sprawie są wątpliwości, których Rada nie jest w stanie 
rozstrzygnąć. Temat wymaga przemyślenia. 

Wójt Gminy Raisa Rajecka zgodziła się z wypowiedzią Przewodniczącego. 
Pojawiły się nowe okoliczności, trzeba się zastanowić, jak całość materiału ocenić. 
Podkreśliła, że często pracownicy wyrażają wobec pracodawcy swoje 
niezadowolenie, zwłaszcza, gdy wymagania ze strony pracodawcy są duże. Na 
pytanie Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pawła Łozowika, czy w Szkole w 
Łubinie Kościelnym były jakieś sprawy sądowe między Dyrektorem szkoły, a 
pracownikami, Pani Wójt poinformowała, że nie było, ale nie można porównywać 
szkoły, która jest znacznie mniejsza i zakres problemów związanych z zarządzaniem 
jest nieporównywalny. Nawiązując do sugestii skarżących dot. przesunięcia na 
stanowisko sprzątaczki personelu z kuchni, wyjaśniła, że pracy w kuchni nie ubywa, 
pomimo, że w nowym roku szkolnym obiady dla szkoły w Łubinie nie są dowożone z 
Augustowa, lecz przygotowywane przez firmę funkcjonującą w Łubinie Kościelnym. 
Podział zajęć pracowników kuchni jest nadal taki sam.   Tym bardziej, że jeśli nowe 
rozwiązanie nie sprawdzi się, to trzeba będzie wrócić do poprzedniego. Poza tym 
podział zadań między pracownikami należy do Dyrektora szkoły, a nie woźnych. 
Zastępca Wójta Gminy Anatol Filipiuk negatywnie ocenił postawę woźnych wobec 
zleconego zadania dot. przełożenia kostki. Pracodawca nie musiał uzasadniać 
pracownikom dlaczego kostkę należało podnieść.  

 Innych wypowiedzi nie było. Radni ostatecznie uzgodnili, że temat zostanie 
wycofany z porządku obrad najbliższej sesji. 
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Do pkt 1b) 

 Informacja Dyrektorów: Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie 
Kościelnym oraz Zespołu Szkół w Augustowie na temat realizacji zadań 
oświatowych w roku szkolnym 2010/2011, wynikach sprawdzianu, egzaminów 
zewnętrznych oraz przygotowaniu szkół do roku szkolnego 2011/2012, stanowi 
Załącznik Nr 3 do protokołu. Uzgodniono, że zaproszeni dyrektorzy szkół 
przedstawią informację na sesji. 

 Pytań i uwag nie zgłoszono.  

Do pkt 1c) 

 Zarządzenie Nr 37/2011 Wójta Gminy Bielsk Podlaski z dnia 23 sierpnia 2011 
r. w sprawie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2011 r. o 
kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu 
wykonania planu finansowego gminnej instytucji kultury za I półrocze 2011 r., 
stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu. Przewodniczący Rady Gminy Walenty 
Gałuszewski przypomniał, że informacja została radnym dostarczona wcześniej, więc 
było wystarczająco dużo czasu na zapoznanie się. Omawiając informację NADZIEJA 
SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy zwróciła uwagę, że w realizacji budżetu 
pierwsze półrocze jest zawsze mniej efektywne, bowiem część zadań nie jest jeszcze 
zakończona. Poinformowała o pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Białymstoku. Poprosiła o zadawanie pytań. Pytań nie zgłoszono. Informację  o 
przebiegu wykonania budżetu za I półrocze 2011 r. zaopiniowano pozytywnie.  

 Wójt Gminy poinformowała, że nie będzie obecna na najbliższej Sesji Rady 
Gminy, ponieważ wyjeżdża służbowo z Zastępcą Wójta do Warszawy do 
Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska.  

Do pkt 1d) 

 Wniosek Wójta Gminy dotyczący wprowadzenia zmian w budżecie gminy na 
2011 rok oraz wniosek o rozszerzenie zaproponowanych zmian, stanowi Załącznik 
Nr 5 do protokołu. 

Wniosek przedstawiła NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy. 

 Pytań i uwag  nie zgłoszono, a projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1e) 

 Wniosek wojta Gminy o przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XLV/236/10 rady Gminy Bielsk podlaski z dnia 29 października 2010 r. w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, stanowi Załącznik Nr 6 do 
protokołu. Wniosek przedstawiła NADZIEJA SOKOŁOWSKA – Skarbnik Gminy. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, a projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie. 

Do pkt 1f) 

 Wniosek Wójta Gminy o rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości wchodzącej w skład zasobu Własności 
Rolnej Skarbu Państwa na rzecz Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik Nr 7 do 
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protokołu.  Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, że wniosek 
dotyczy nieruchomości, która ma być przeznaczona do obsługi nieruchomości 
rolnych we wsi Proniewicze. Odpowiadając na pytanie radnych, poinformował, że 
planowany przepust został wykonany. 

Radni nie zgłosili więcej pytań, a projekt uchwały zaopiniowano pozytywnie.   

Do pkt 1g) 

 Wniosek Wójta Gminy o rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na kupno nieruchomości na rzecz Gminy Bielsk Podlaski, stanowi Załącznik 
Nr 8 do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA przypomniała o ustaleniach 
dotyczących wykupu nieruchomości w obrębie gruntów wsi Ploski z przeznaczeniem 
na parking i dojazd do cmentarza. Przyjęcie uchwały w tej sprawie jest niezbędne do 
wykonania całości procedury.  

 Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag. Projekt uchwały zaopiniowano 
pozytywnie. 

Do pkt 1h) 

 Wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie do porządku obrad najbliższej Sesji 
Rady Gminy oraz rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr 
IX/52/2011 z dnia 31 sierpnia 2011 r. w sprawie zmiany regulaminu wynagradzania 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Bielsk Podlaski, 
stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że 
wymienioną uchwałę proponuje się uchylić z powodu błędu legislacyjnego. W 
uchwale zmieniającej regulamin wynagradzania wprowadzono dodatkowo tekst 
jednolity regulaminu. Z zasad techniki prawodawczej wynika, że tekst jednolity 
powinien być przyjęty odrębną uchwałą. Usterka wymaga naprawienia. 

 Radni uzgodnili wprowadzenie projektu uchwały w miejsce wycofanego 
projektu uchwały dot. rozpoznania skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół w 
Augustowie. Pytań i uwag nie zgłoszono. Przedstawiony projekt uchwały 
zaopiniowano pozytywnie.  

Do pkt 1i) 

 Wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie do porządku sesji i przyjęcie uchwały 
w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Bielskiemu na dofinansowanie 
przebudowy drogi powiatowej Nr 1688B – ulica w miejscowości Skrzypki Małe, 
stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu. Wójt Gminy RAISA RAJECKA podczas 
omawiania wniosku,  wyjaśniła, że przyjęcie tej uchwały nie wiąże się z 
dodatkowymi środkami. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. Przedstawiony projekt uchwały zaopiniowano 
pozytywnie.  

  Do pkt. 2) 

W sprawach różnych omówiono następujące zagadnienia: 

a) Wójt Gminy RAISA RAJECKA odczytała pismo z dnia 1 września 2011 r. 
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zawodników zespołu drużyny piłki nożnej TUR II Piliki, w którym autorzy pisma 
proszą o przyznanie zawodnikom diet za uczestniczenie w wyjazdowych meczach 
zespołu w lidze wojewódzkiej – Klasa A oraz podjęcie prób mających na celu 
zatrudnienie trenera dla drużyny. Pani Wójt uprzedziła, że nie ma możliwości 
pozytywnego załatwienia tego tematu do końca bieżącego roku. Na jakieś 
rozstrzygnięcia można będzie zdecydować się  w 2012 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI  powiedział, że dobrze 
by było, żeby ktoś związany z drużyną (kierownik, jeśli taki jest) przedstawił radnym 
dokładnie sytucję panuąjącą w tym zespole, wówczas łatwiej będzie znaleźć dobre 
rozwiązanie.  

Radny STANISŁAW OLSZEWSKI podał kwoty, jakie w innych drużynach 
otrzymuje trener (około 400 – 500 zł). Radni mówili też o szacunkowych kwotach  
diet, jakie w ciągu roku byłyby wypłacane zawodnikom.  Pani Wójt stwierdziła, że 
trudno sobie wyobrazić, jak drużyna może funkcjonować bez trenera, a dieta w 
jakimś stopniu działałaby mobilizująco na zawodników, tym bardziej, że do grania 
jest trochę chętnych młodych osób. Radny JERZY CHILKIEWICZ jako osoba 
systematycznie obserwująca mecze drużyny, powiedział, że w związku z tym, że 
niewielu radnych chodzi na mecze, chciałby poinformować, że atmosfera w drużynie 
z Pilik jest coraz lepsza, a na treningi przyjeżdża trener z Białegostoku.  

Po zakończeniu dyskusji radni zdecydowali, że do tematu trzeba będzie jeszcze 
wrócić. 

b) Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że Powiatowy Zarząd Dróg w 
Bielsku Podlaskim przedstawił propozycje Powiatu dotyczące inwestycji drogowych 
planowanych na 2012 rok. W piśmie jest zawarta prośba o potwierdzenie możliwości 
dofinansowania z budżetu Gminy. Wśród propozycji wymieniono droge Skrzypki 
Małe – Truski (propozycja 70% udziału Gminy) oraz kontynuacja robót do m. 
Woronie (propozycja 50% udziału Gminy). Pani Wójt poinformowała, że nie dała 
jeszcze odpowiedzi, bo temat wymaga przedyskutowania. Podkreśliła, że jest za 
budową każdej drogi na terenie gminy, bo każda jest potrzebna, jednak 
zastanawiające są propozycje procentowego udziału gminy w realizacji tych 
inwestycji. Udział w wysokości 50% jest do zaakceptowania, jednak 70% to jest zbyt 
dużo. Trzeba negocjować. Dodała, że droga Skrzypki Małe – Truski jest bardzo 
potrzebna, bo nie ma tam żadnego wyjazdu asfaltowego. Przypomniała również, jakie 
prace wykonała Gmina przy budowie drogi gminnej do m. Woronie.  Zwróciła też 
uwagę, że Gmina przez 2 lata sama robi chodniki w m. Parcewo, dlatego jest coraz 
ładniej. Można byłoby oczekiwać, żeby Powiat też dołoży się do tych robót.  

Przewodniczący Rady Gminy WALENTY GAŁUSZEWSKI dodał, że jest to 
droga powiatowa, a sfalt na niej jest już zdewastowany. Pora na uporządkowanie 
tego. Gmina na inwestycje powiatowe przeznacza coraz więcej pieniędzy. Zarzucił, 
że Powiat ma złą praktykę rozpoczynania nowych inwestycji, podczas gdy inne nie są 
jeszcze zakończone. Wyraził swój sprzeciw co do współfinansowania w takiej 
wielkości. Trzeba dokończyć rozpoczęte zadania, Gmina Bielsk też chce 
reprezentacyjnie wyglądać, podobnie jak Brańsk, czy Rudka. Przewodniczący 
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podkreślił, że nie neguje potrzeby budowy drogi do Skrzypek, ale jest rozżalony na 
takie działania Powiatu.  Wiceprzewodniczący Rady Gminy PAWEŁ ŁOZOWIK 
powiedzial też o drodze w Krzywej, gdzie projekt jest zrobiony, mieszkańcy 
interweniują bez skutku, a powiatowy odcinek nie jest zrobiony. Radny JERZY 
CHILKIEWICZ zwrócił uwagę na potrzebę budowy drogi w Jacewiczach, gdzie nie 
ma nawet nawierzchni brukowej. Opowiedział się za współfinansowaniem budowy 
dróg powiatowych w 50%.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ BOROWSKI poruszył problem 
niedostatecznego oznakowania drogi krajowej Nr 19, gdzie przy okazji zdarzeń 
drogowych blokujących ruch, kierowcy nie wiedzą, jak skorzystać z objazdu (brak 
oznakowania jadąc od Haciek). Zapytał też, czy będzie kontynuacja “schetynówek” i 
w jakiej części będzie dofinansowywana ?  Pani Wójt wyjaśniła, że zmieniły się 
zasady finansowania “schetynówek”, w związku z tym udział samorządu będzie 
wynosił 70% kosztów. Państwo dołoży 30%, ale nie więcej jak 1 milion. 

WALENTY GAŁUSZEWSKI zaproponował, aby w odpowiedzi dla Powiatu 
zaznaczyć, że Gmina może dofinansować powiatowe inwestycje drogowe, po 
zakończeniu inwestycji rozpoczętych. Radni zaakceptowali propozycję, aby Gmina 
wspófinansowała budowę dróg powiatowych na terenie gminy w wysokości 50% 
kosztów.  

Więcej spraw nie zgłoszono, więc o godz. 14.20  WALENTY  GAŁUSZEWSKI 
zamknął posiedzenie. 

Protokół zakończono i podpisano. 

  

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący Rady Gminy: 

Walenty Gałuszewski 

      

Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. OLSZEWSKI Stanisław 

(Przewodniczący) 

 

....................................... 

2. NIKOŁAJUK Mikołaj ....................................... 

3. PAC Barbara ....................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1. WYSZKOWSKI Anatoli 

(Przewodniczący) 

 

...................................... 
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2.  BOROWSKI Andrzej ....................................... 

3.  ŁOZOWIK Paweł ...................................... 

4.  PAWLUCZUK Jan ....................................... 

5. TYNIEWICKI Andrzej ....................................... 

      

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

(Przewodniczący) 

 

.................................. 

2. CAR Mikołaj ................................... 

3. KORSZAK Mariusz ................................... 

4. MATEUSZUK Mieczysław  

................................... 

5. SIEMIENIUK Sławomir ................................... 

 


